



Warsaw Regional NGOs Congress
on Civil Society Involvement in Building Democracy
Warsaw, 24-26 March 2006

1st day – March 24rd 2006 (Friday)		
until 17.00	Registration of participants	
17.00	Departure to the Opening Ceremony	
18.00	Opening Ceremony	Ceremony chaired by Katarzyna Pisarska, the President of the Polish Forum of Young Diplomats Ceremony translated into English, Russian and Polish; with participation of the media.
18.00	Welcome speech by the President of the Conference of INGOs of the Council of Europe, Mrs. Annelise Oeschger	
18.10	Welcome speech by the Secretary General of the Council of Europe, Mr. Terry Davis*	
18.20	Welcome speech by the President of the Board of the Casimir Pulaski Foundation, Mr. Zbigniew Pisarski	
18.30	Presentation of the first Casimir Pulaski Award	
18.45	Speech of prize-winner*	
19.15	Dining Cocktail	
2nd day – March 25th 2006 (Saturday)		
08.00	Breakfast	
09.00 - 11.00	First Plenary Session <i>Chaired by the Polish Forum of Young Diplomats</i> <ul style="list-style-type: none"> - The outcomes of the Council of Europe's III Summit regarding the recognition of the role of civil society (<i>Jean-Louis Laurens - Director General of Political Affairs of the Council of Europe; Cyril Ritchie - Conference of INGOs of the Council of Europe</i>) - The role of NGOs in building democracy in Central and Eastern Europe - outline of the situation in Poland, Belarus, and Ukraine (<i>prepared by chosen participant organizations</i>). 	Session held in English and Russian
11.00-11.30	Coffee Break	
11.30 - 13.00	3 Parallel Workshops: 1. "The NGO sector in democracies on the move – PART I" (Democracies on the move) <i>Chaired by the Institute of Public Affairs*</i> <ul style="list-style-type: none"> - NGOs' functions vis-à-vis authorities – watchdog, advocacy, service provider, partner, opposition. - Consultative mechanisms for NGO at the national level 	Session held in English and Russian Session held in English and

	<p>2. "Supporting the NGO sector in Belarus - PART I" (Democracies on the move) <i>Chaired by the Casimir Pulaski Foundation</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - The current state of NGO legislation in Belarus - Influence of the presidential elections in Belarus on the Belarusian civil society <p>3. "Working at the European level." – PART I (The European dimension) <i>Chaired by Conference of INGOs of the Council of Europe</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - The Conference of INGOs of the Council of Europe and its activities in member states. - Participation of NGOs in policy making at the Council of Europe. - Indicating the main obstacles for NGOs at the European level and the ways of overcoming them. 	<p>Russian</p> <p>Session held in English</p>
13.00-14.00	Lunch Break	
14.30 - 16.00	<p>Continuation of the 3 Workshops</p> <p>1. "The NGO sector in democracies on the move - PART II" (Democracies on the move)</p> <ul style="list-style-type: none"> - Enumerating the main obstacles for the NGO sector and ways of overcoming them. - Presenting possible ways of know-how and experience exchange between NGOs. - Conclusions <p>2. "Supporting the NGO sector in Belarus – PART II" (Democracies on the move) <i>Chaired by the East European Democratic Centre</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - Pointing out the possibilities for improving networking and information exchange between Belarusian NGOs and NGOs from the region. - Enumerating ways to provide free access to various information resources to a wide range of Belarusian NGOs. - Conclusions <p>3. "Working at the European level" – PART II (The European dimension) <i>Chaired by Conference of INGOs of the Council of Europe</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - In search of a European legal instrument on NGOs - Application of article 11 of the Convention on Human Rights and Fundamental Freedoms on freedom of assembly - Conclusions 	<p>Session held in English and Russian</p> <p>Session held in English and Russian</p> <p>Session held in English</p>
16.00 – 16.30	Coffee Break	

16.30 – 17.15	Second Plenary Session <i>(Chaired by Daniel Zielinski – Conference of INGOs of the Council of Europe)</i> <ul style="list-style-type: none"> - Summary of the work and discussions held during the workshops (<i>Raporteurs of each of the working group</i>) - Proposals for final recommendations 	Session held in English and Russian
17.30 – 19.00	Networking session Work in groups to initiate project proposals - groups divided on the basis of their interests stated in application form	
19.30	Departure for the reception	
20.00	Reception	
3rd day- March 26th 2006 (Sunday)		
08.00	Breakfast	
9.00 - 10.30	Workshops <ol style="list-style-type: none"> 1. "The European Neighborhood Policy towards Belarus and Ukraine." (The European dimension) <i>Chaired by the Center for International Relations</i> 2. "The role of political foundations in the democracy building process " (Democracies on the move) <i>Chaired by the Konrad Adenauer Foundation</i> 3. "Strengthening movements for Human Rights and civil society in Belarus, Poland and Ukraine." (Democracies on the move) <i>Chaired by the Helsinki Foundation on Human Rights</i> 	Session held in English and Russian Session held in English and German Session held in English and Russian
10.30-11.00	Coffee Break	
11.00 - 12.30	Closing Plenary Session <ul style="list-style-type: none"> - Presenting conclusions and recommendations from the workshops. - Presenting of some project proposals initiated at the Congress. - General conclusions and closing of the Congress. 	Session held in English and Russian
13.00	Lunch	
15.00	Departure of participants	

**To be confirmed*



**Варшавский региональный конгресс
неправительственных организаций:
Роль гражданского общества в строительстве демократии**

Варшава, 24-26 марта 2006 г.

1 День – 24 марта 2006 (пятница)		
до 17.00	Регистрация участников	
17.00	Выезд на церемонию открытия конгресса	
18.00	Церемония открытия конгресса	Церемонию ведёт президент Польского форума молодых дипломатов Катарина Писарска на английском, русском и польском языках; при участии СМИ.
18.00	Приветственная речь Президента Конференции международных Неправительственных организаций Совета Европы, госпожи Аннелизы Оэшгер (Annelise Oeschger)	
18.10	Приветственная речь Генерального Секретаря Совета Европы, господина Терри Дейвиса (Terry Davis)	
18.20	Приветственная речь председателя правления Фонда им. Казимежа Пулаского, господина Збигнева Писарского (Zbigniew Pisarski)	
18.30	Присуждение первой Премии Фонда им. Казимежа Пулаского	
18.45	Речь лауреата премии*	
19.15	Вечерний коктейль	
2 День – 25 марта 2006 (суббота)		
08.00	Завтрак	
09.00 - 11.00	Первая пленарная сессия (Проводит Польский форум молодых дипломатов) - Итоги Третьего Саммита Совета Европы признания роли, касающисса гражданского общества (Жан-Луис Лауренс / <i>Jean-Louis Laurens</i> - Генеральный Директор Совета Европы по политическим вопросам; Сирил Ритчи/ <i>Cyril Ritchie</i> - руководитель КМНО группы "Гражданское общество в новой Европе".) - Роль НПО в строительстве демократии в Центральной и Восточной Европе – в общих чертах в Польше, Беларуси и Украине (<i>доклады подготовлены участниками организаций</i>).	Сессия проводится на английском и русском языках
11.00-11.30	Перерыв на кофе	
11.30 - 13.00	Параллельные секционные заседания: 4. "Сектор НПО в развивающихся демократиях" – Часть I	Сессия проводится на английском и русском языках

	<ul style="list-style-type: none"> - Позиция НПО относительно власти – наблюдатели, адвокаты, поставщики услуг, партнёры, оппозиция. - Консультативные механизмы для НПО на национальном уровне <p>5. "Поддержка НПО в Беларуси" - Часть I Проводит Фонд им. Казимежа Пулаского</p> <ul style="list-style-type: none"> - Текущее положение белорусского законодательства по НПО - Влияние президентских выборов в Беларуси на белорусское гражданское общество <p>6. "Сотрудничество на европейском уровне." – Часть I Проводит Конференция МНПО Совета Европы</p> <ul style="list-style-type: none"> - Конференция МНПО Совета Европы и её деятельность - Влияние НПО на политику Совета Европы - Указание главных препятствий для НПО на европейском уровне и пути их преодоления 	<p>Сессия проводится на английском и русском языках</p> <p>Сессия проводится на английском языке</p>
13.00-14.00	Перерыв на обед	
14.30 - 16.00	Продолжение секционных заседаний	
	<p>1. "Сектор НПО в развивающихся демократиях" – Часть II</p> <ul style="list-style-type: none"> - Указание главных препятствий для НПО в развивающихся демократиях и пути их преодоления - Представление возможностей ноу-хау и обмена опытом между НПО - Выводы <p>4. "Поддержка НПО в Беларуси" - Часть II Проводит Восточно-европейский Демократический центр</p> <ul style="list-style-type: none"> - Указание возможностей для улучшения сотрудничества и обмена информацией между белорусскими НПО и НПО в Центральной и Восточной Европе - Представление путей к обеспечению свободного доступа белорусских НПО к различным источникам информации - Выводы <p>5. "Сотрудничество на европейском уровне." – Часть II Проводит Конференция МНПО Совета Европы</p> <ul style="list-style-type: none"> - В поисках европейских правовых инструментов НПО - Применение статьи 11 Конвенции о защите прав человека и основных свобод "О свободе собраний" - Выводы 	<p>Сессия проводится на английском и русском языках</p> <p>Сессия проводится на английском и русском языках</p> <p>Сессия проводится на английском языке</p>
16.00 – 16.30	Перерыв на кофе	
16.30 – 17.15	Вторая пленарная сессия Проводит Даниель Зелинский (<i>Daniel Zielinski</i>) –	Сессия проводится на английском и русском

	<p>Конференция МНПО Совета Европы</p> <ul style="list-style-type: none"> - Краткое изложение работ и дискуссий, которые проводились во время секционных заседаний (<i>Доклад каждой рабочей секции</i>) - Предложения для конечных рекомендаций 	языках
17.30 – 19.00	<p>Работа секций (Networking Session)</p> <p>Работа в группах (группы поделены на основании заинтересованности указанной в регистрационной анкете) – обмен опытом, предложения по дальнейшему сотрудничеству</p>	
19.30	Выезд на банкет	
20.00	Банкет	
3 День – 26 марта 2006 (воскресенье)		
08.00	Завтрак	
09.00 - 10.30	<p>Работа секций</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. "Соседская европейская политика в отношении Беларуси и Украины." Проводит Центр Международных Отношений 2. "Роль политических фондов в строительстве демократии" Проводит Фонд им. Конрада Аденауэра 3. "Укрепление движения за права человека и гражданского общества в Беларуси, Польше и Украине." Проводит Международная Хельсинская Федерация по правам человека 	<p>Сессия проводится на английском и русском языках</p> <p>Сессия проводится на английском и немецком языках</p> <p>Сессия проводится на английском и русском языках</p>
10.30-11.00	Перерыв на кофе	
11.00 - 12.30	<p>Заключительная пленарная сессия</p> <ul style="list-style-type: none"> - Представление выводов и рекомендаций докладчиков по секциям - Представление некоторых проектных предложений, выработанных в ходе конгресса - Общие выводы и закрытие конгресса 	Сессия проводится на английском и русском языках
13.00	Обед	
15.00	Отъезд участников	

**Нуждается в подтверждении*